



DISCOVER FLAMENCO

WITH ARC MUSIC





DISCOVER FLAMENCO

WITH ARC MUSIC

The exact point of origin of flamenco is impossible to place, but is certainly a result of centuries of blending of Andalusian, Moorish-Arab and Jewish elements with the folklore of the Roma gypsies who had settled in Andalusia.

What started as the music and lifestyle of a minority grew to become a global phenomenon, loved and practised by millions across the world. Perhaps no other musical style embodies and embraces *passion* like flamenco.

From fiery guitar work to the raw, earthy singing of the *cataor*, or the more recent rumba style made famous worldwide by the Gipsy Kings, this collection highlights flamenco in some of its most popular forms. Details of the albums from which these songs are taken follow below. These and more can be found at our website, arcmusic.co.uk



1. **Manuel El Chachi:** Ven ven mulata (*Manuel Lopez-Ruiz*)
EUUCD2534 *Gypsy Rumba Flamenco – Manuel El Chachi, Spanish Gypsy*
Licensed from Doris Friedrich, Saarbrücken, Germany

Gipsy Kings-inspired 'Flamenco-Rumba'! Catchy and rousing flamenco, as well as more ballad-like songs, oozing passion and swagger, accompanied on *guitars, palmas* (syncopated clapping), *zapateos* ('step dance') and various *percussion*.

2. **Macarena:** Regala me (*Parritas*)
EUUCD2083 *Gypsy Flamenco – featuring Felipe Sauvageon, Los Amadores, Grupo Macarena*
Licensed from Danza Fuego Produktion, Germany

Flamenco Rumbas in two distinctive flavours: Light and "fleet-footed" songs from the Camargue, and the more melancholic and lyrical style from Andalusia, closer to the roots of flamenco.

3. **Macarena:** Tango de fiesta (*trad., arr. Thomas Kennel / G.J. Schmitz*)
EUUCD2083 *Gypsy Flamenco – featuring Felipe Sauvageon, Los Amadores, Grupo Macarena*
Licensed from Danza Fuego Produktion, Germany

See track 2 for information.

4. **Macarena:** Vete de mi vera (*Enrique Heredia*)
EUUCD1905 *Gypsy Flamenco Rumba – Macarena*
ARC Music Productions Ltd.

Macarena present a flamenco as passionate and colourful as "La Vida"– life. Fiery, exciting rhythms in the contemporary style of the Gipsy Kings. Featuring acoustic flamenco guitars, castanets, *palmas* (clapping) and *zapateos* (stepdance) as well as modern instruments and plenty of attitude.

5. **Los Alhama:** *Gitana (trad., arr. Dominguez)*
EUCD2247 Traditional Gypsy Flamenco
– Los Alhama & Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

Flamenco that goes right to your head and into your feet! A collection of flamenco in more traditional arrangements: *Tarantas, rumba, arabesca, fandango natural, granaína, bulerías, sevillanas...* Olé!

6. **Andrés Fernández Amador:** *Aire del sur (Andrés Fernández Amador)*
EUCD2574 Absolute Flamenco – Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

Andrés Fernández Amador, a gitano from the province of Almeria in Andalusia, southern Spain, sings and plays modern flamenco in the style of Paco de Lucia, Pata Negra and the Gypsy Kings, as well as traditional 'classical' flamenco ('cante jondo') and original compositions. An excellent and varied album.

7. **Danza Fuego:** *Estamos de paso (Enrique Heredia)*
EUCD2204 Flamenco Andalucía – Danza Fuego
ARC Music Productions Ltd.

An exciting flamenco album by Danza Fuego, fast, furious and hot, with lyrics by the celebrated Spanish poet and musician Federico García Lorca.

8. **Macarena:** *Acerca los pueblos (Enrique Heredia)*
EUCD1905 Gypsy Flamenco Rumba – Macarena
ARC Music Productions Ltd.

See track 4 for information.

9. **Rafa El Tachuela:** *Girasol (Neumann) (instr.)*
EUCD1820 Rafa El Tachuela – Flamenco Rumba Guitarras - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

Rumba is the most popular style of flamenco. Rafa El Tachuela presents a double CD filled with fiery and passionate Rumba Flamenco compositions with hot and fast guitar, *zapateos* (flamenco "stepdance") and *palmas* (rhythmical clapping). "...powerful delivery wringing emotion out of every note." – Vintage Guitar Magazine, USA.

10. **El Mondao y su Grupo:** *Sevillana de las bragas (trad.)*
EUCD1385 El Mondao – Flamenco Total – 2CD
ARC Music Productions Ltd.

2 CDs with an exciting combination of more traditional flamenco on one and Flamenco Nuevo on the other. The album is full of vivacious flamenco music sung and played with Andalusian temperament and emotion. The songs with their fast and quickly changing rhythms, lively *guitars, zapateados* ("feet", tap dancing), *palmas* (clapping), *jaleos* (cheering on) and castanets tell about love, folk customs and festivals.

11. **Andrés Fernández Amador:** *Mi barrio, ciudad sin ley (Andrés Fernández Amador) (instr.)*
EUCD2574 Absolute Flamenco – Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

See track 6 for information.

12. **Manuel El Chachi:** *Rumba gitana si (Manuel Lopez-Ruiz)*
EUCD2534 Gypsy Rumba Flamenco – Manuel El Chachi, Spanish Gypsy
Licensed from Doris Friedrich, Saarbrücken, Germany

See track 1 for information.

13. **El Mondao:** *A cartama (Pepe El Marqués / El Mondao)*
EUCD1385 El Mondao – Flamenco Total - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

See track 10 for information.

14. **Rafa El Tachuela:** *Jaleando (Neumann) (instr.)*
EUCD1820 Rafa El Tachuela – Flamenco Rumba Guitarras - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

See track 9 for information.



ENTDECKEN SIE FLAMENCO MIT ARC MUSIC

Der exakte Ursprung von Flamenco läßt sich nicht bestimmen. Er ist jedoch sicherlich das Ergebnis von jahrhundertelanger Vermischung von andalusischen, maurisch-arabischen und jüdischen Elementen mit der Folklore der Roma, die sich in Andalusien niedergelassen hatten.

Was als Musik und als Lebensstil einer Minderheit begonnen hatte, wurde zu einem globalen Phänomen, das von Millionen auf der ganzen Erde geliebt und geschätzt wird. Es gibt wohl keinen anderen Musikstil, der *Leidenschaft* in solchem Maß lebt und ausdrückt, wie Flamenco.

Von den feurigen Gitarren zum rauhen, Leidenschafts-gequälten Gesang des *Cantaor*, oder dem etwas neueren Rumba-Stil, der weltweit von den Gipsy Kings berühmt gemacht wurde, bringt diese Sammlung Flamenco in seinen beliebten Formen. Unten finden Sie Angaben über die Alben, von denen die Songs stammen. Diese, und viel mehr, können Sie auf unserer Website finden: arcmusic.co.uk.

1. Manuel El Chachi: Ven ven mulata (*Manuel Lopez-Ruiz*)
EUCD2534 *Gypsy Rumba Flamenco - Manuel El Chachi, Spanish Gypsy*
Unter Lizenz von Doris Friedrich, Saarbrücken

Gipsy Kings-inspirierter ‚Flamenco-Rumba‘! Eingängiger und mitreißender Flamenco, sowie mehr balladeske Songs, die vor Leidenschaft und Stolz nur so triefen. Begleitet auf *Gitarren, Palmas* (synkopiertes Klatschen), *Zapateos* („Steptanz“) und *Perkussion*.

2. Macarena: Regala me (*Parritas*)
EUCD2083 *Gypsy Flamenco*
- mit Felipe Sauvageon, Los Amadores, Grupo Macarena
Unter Lizenz von Danza Fuego Produktion, Deutschland

Flamenco Rumbas in zwei unterschiedlichen Formen: Ein leichtfüßiger Stil aus der Camargue (die Heimat der Gipsy Kings) und der eher schwermütige und lyrische Stil aus Andalusien, näher an den Wurzeln des Flamenco.

3. Macarena: Tango de fiesta (*trad., arr. Thomas Kennel / G.J. Schmitz*)
EUCD2083 *Gypsy Flamenco*
- mit Felipe Sauvageon, Los Amadores, Grupo Macarena
Unter Lizenz von Danza Fuego Produktion, Deutschland

Siehe Nr. 2 für Information.

4. Macarena: Vete de mi vera (*Enrique Heredia*)
EUCD1905 *Gypsy Flamenco Rumba - Macarena*
ARC Music Productions Ltd.

Macarena präsentiert einen Flamenco, leidenschaftlich, stolz und bunt, wie „La Vida“- das Leben. Feurige, aufpeitschende Rhythmen in dem modernen Stil der weltberühmten Gipsy Kings. Mit akustischen *Gitarren, Kastagnetten, Palmas* (Händeklatschen) und *Zapateos* (Steptanz) sowie modernen Instrumenten.

5. Los Alhama: Gitana (*trad., arr. Dominguez*)
EUCD2247 *Traditional Gypsy Flamenco*
- Los Alhama & Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

Flamenco, der einem sofort zu Kopfe steigt und in die Beine fährt! Eine Sammlung von Flamencos in eher traditionellen Arrangements: *Tarantas, Rumba, Arabesca, Fandango natural, Granaína, Bulerías, Sevillanas... Olé!*

6. **Andrés Fernández Amador:** Aire del sur (A. F. Amador)
EUCD2574 Absolute Flamenco - Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

Andrés Fernández Amador, ein Gitano aus der Provinz Almeria in Andalusien, Südspanien, singt und spielt modernen Flamenco im Stil von Paco de Lucia, Pata Negra und den Gipsy Kings, sowie traditionellen ‚klassischen‘ Flamenco (‚Cante Jondo‘) und eigene Kompositionen. Ein ausgezeichnetes und abwechslungsreiches Album.

7. **Danza Fuego:** Estamos de paso (Enrique Heredia)
EUCD2204 Flamenco Andalucía - Danza Fuego
ARC Music Productions Ltd.

Ein fetziges Flamenco-Album von Danza Fuego, heiß und schnell, mit Liedertexten des gefeierten spanischen Dichters und Musikers Federico García Lorca.

8. **Macarena:** Acerca los pueblos (Enrique Heredia)
EUCD1905 Gypsy Flamenco Rumba - Macarena
ARC Music Productions Ltd.

Siehe Nr. 4 für Information.

9. **Rafa El Tachuela:** Girasol (Neumann) (instr.)
EUCD1820 Rafa El Tachuela - Flamenco Rumba Guitarras - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

Rumba ist der populärste Flamenco-Stil (Gipsy Kings). Rafa El Tachuela präsentiert eine Doppel-CD voller feuriger und leidenschaftlicher Rumba-Flamencokompositionen mit einer heißen und schnellen Gitarre, Zapateos (Flamenco „Steptanz“) und Palmas (rhythmischer Klatschen). „... eine kraftvolle Darbietung mit Leidenschaft in jeder Note.“ Vintage Guitar Magazine, USA

10. **El Mondao y su Grupo:** Sevillana de las bragas (trad.)
EUCD1385 El Mondao - Flamenco Total - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

2 CDs mit einer aufregenden Kombination von mehr traditionellem Flamenco auf der einen CD und Flamenco Nuevo auf der anderen. Eine Aufnahme voller lebensfroher Flamencos, gespielt und gesungen mit andalusischem Temperament und Gefühl. Die Lieder mit ihren schnellen und wechselnden Rhythmen, lebhaften Gitarren, Zapateados („Füße“, Steptanz), Palmas (Klatschen), Jaleos (Anfeuerungsrufe) und Kastagnetten erzählen von Liebe, Volksbräuchen und Festen.

11. **Andrés Fernández Amador:** Mi barrio, ciudad sin ley (A. F. Amador) (instr.)
EUCD2574 Absolute Flamenco - Andrés Fernández Amador
ARC Music Productions Ltd.

Siehe Nr. 6 für Information.

12. **Manuel El Chachi:** Rumba gitana si (Manuel Lopez-Ruiz)
EUCD2534 Gypsy Rumba Flamenco - Manuel El Chachi, Spanish Gypsy
Unter Lizenz von Doris Friedrich, Saarbrücken

Siehe Nr. 1 für Information.

13. **El Mondao:** A cartama (Pepe El Marqués / El Mondao)
EUCD1385 El Mondao - Flamenco Total - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

Siehe Nr. 10 für Information.

14. **Rafa El Tachuela:** Jaleando (Neumann) (instr.)
EUCD1820 Rafa El Tachuela - Flamenco Rumba Guitarras - 2CD
ARC Music Productions Ltd.

Siehe Nr. 9 für Information.